
Til  
Åfjord kommune 
 
 
 

Høringsuttalelse vedrørende skole- og barnehagestruktur 
 
Jeg mener at viktige faktorer en bør se på når en vurderer et godt fagmiljø og et trygt og 

godt skolemiljø er:  

- At skolen har stor nok elevgruppe til at alle har noen å være sammen med i friminutt 

- At skolen er stor nok til at alle har noen de trives med å samarbeide med i fag 

- At skolen er stor nok til at alle lærerne på skolen har noen å samarbeide med om 

egne undervisningsfag 

- At skolen er stor nok til at det ikke er stor sårbarhet ved læreres fravær 

- At skolen er stor nok til at det er mulig å ha lærere med riktig fagkompetanse også i 

praktisk/estetiske fag, valgfag og fremmedspråk 

- At skolen er stor nok til at det kan tilbys flere enn ett fremmedspråk og flere enn to 

valgfag 

- At akseptabel reisetid veies tyngre jo yngre elevene er, da de yngste elevene 

(barnetrinnet) i større grad vil profittere på mindre og mer oversiktlige elevgrupper.   

 

Jeg velger i hovedsak å kommentere skolestruktur knyttet til Stoksund oppvekstsenter, da 

det er denne skolen som pr. i dag er nærskole til mine barn. Med utgangspunkt i de 

overnevnte punktene, samt oversikten over elevtallsutviklingen i Stoksund (inkl. Barn i 

barnehagen), tenker jeg at en god skolestruktur for fremtiden vil være:  

- Å beholde 1. – 7. trinn i Stoksund 

- Å flytte ungdomstrinnet i Stoksund til Årnes.  

 

Å flytte ungdomstrinnet i Stoksund til Årnes bør gjøres under følgende forutsetninger:  

- At det etableres en ny Åfjord ungdomsskole hvor elever fra dagens Åset skole, 

Stoksund skole (og evt. sørlige deler av Brandsfjord skolekrets) samles. Det vil være 

av avgjørende betydning for elevene som kommer fra andre barnetrinn enn Åset 

skole at disse ikke blir sluset inn i allerede etablerte grupper. Å omrokkere på 



gruppeinndelingene på Åset fra 8. trinn mener jeg ikke vil være tilstrekkelig for å 

skape en opplevelse for elevene at klassemiljøene etableres ved skolestart på 

ungdomstrinnet. Ved å beholde en 1. – 10. trinns skole på Åset, vil majoriteten av 

elevene i stor grad være på «hjemmebane» og det vil frata dem muligheten av en ny 

start på ungdomstrinnet. Samtidig vil elevene som kommer fra Stoksund oppleve å 

måtte finne sin plass i et allerede etablert elevmiljø, hvor lærerne på Åset naturlig 

nok kjenner elevene som har gått på barnetrinnet på Åset. Dette mener jeg ikke gir 

en god nok ny start for alle ungdomstrinnselevene. Jeg vil anta at det også på Åset vil 

være elever som vil profittere på opplevelsen av en ny start på ungdomstrinnet  

I tillegg vil en etablering av Åfjord ungdomsskole åpne muligheter for å rendyrke 

pedagogikken og kulturen knyttet til denne aldersgruppen. Her kan Åfjord kommune 

velge å høste erfaringer fra nabokommunen Ørland som har etablert to rene 

ungdomsskoler, senest høsten 2020, med samme argumentasjon som nevnt ovenfor.  

- At skoleskyssen tilpasses skoletiden for ungdomstrinnet, slik at det ikke blir 

unødvendig ventetid i Åfjord sentrum for elevene fra Stoksund 

- At det etableres et heldagstilbud for elever som deltar på fritidsaktiviteter i Åfjord 

sentrum. Dette bør gjøres i samarbeid med fritidsklubben, kulturskolen og 

lag/foreninger. Slik vil en kunne korte ned den totale tiden ungdommene er borte fra 

hjemmet inkl. fritidsaktiviteter. Tilbud som åpen fritidsklubb med leksehjelp og 

mulighet for å kjøpe enkle måltid vil være gode kompenserende tiltak for eventuell 

ventetid mellom skoleslutt og fritidsaktivitet for elevene fra Stoksund.  

 

Med tanke på framtidsutsiktene for befolkningsutvikling i bygda Stoksund vil det være 

avgjørende å beholde barnehage og barnetrinn ved Stoksund oppvekstsenter. Ved å flytte 

flere trinn enn ungdomstrinnet, vil det skape en svært sårbar situasjon med tanke på antallet 

pedagoger på skolen, noe jeg tror vil ha en negativ innvirkning på det opplevde fagmiljøet 

for lærerne som jobber der. Dette vil også kunne gjøre skolen mindre attraktiv for lærere å 

søke seg til.  Det vil oppleves som svært ugunstig å skulle hente og bringe elever på SFO i 

Åfjord sentrum for de foreldre som har sine arbeidsplasser i Stoksund. Dette vil føre til at 

Stoksund blir et lite attraktivt bomiljø for familier med barn i aldersgruppen 0 – 12 år, noe 

jeg antar at Åfjord kommune ikke ønsker å bidra til.   
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